
Dagsorden –  
Styregruppemøde nr. 8 i Nationalparkundersøgelsen 

Dato: Onsdag den 14. april 2010 

Tidspunkt: kl. 10.30 – 12.10  (efterfølgende let frokost) 

Sted: Abildvej 5A, Svendborg 

 

Styregruppemedlemmer: Jørgen Otto Jørgensen  Ærø Kommune 
  Peter Lund Ærø Kommune  
 Flemming Madsen Svendborg Kommune 
 Morten S. Petersen Svendborg Kommune 
 Henning Andersen  Faaborg-Midtfyn Kommune 
 Peter Jensen  Faaborg-Midtfyn Kommune 
  René Larsen  Langeland Kommune 
 H.C. Rasmussen Langeland Kommune 
 Ole Knudsen Assens Kommune 
 Christian Ahlefeldt-Laurvig-Lehn Dansk Skovforening 
 Christian Ulrich  Landbruget – patriotisk selskab 
 Michael Martin Jensen  Friluftsrådet  
 Ole Bloch-Petersen  Danmarks Naturfredningsforening   
 Jacob Salvig Turisterhv. - Naturama 
 Michael Rasmussen Turisterhv. – Emmerbølle Str. Camping 
  Turistforeningerne 
 Kristian Grønbæk Andersen Region Syddanmark 
 Arne Greve Danmarks Jægerforbund 
 Finn Eriksen Dansk Ornitologisk forening 
 Vagn Gram Danmarks Amatørfiskerforening 
 Ole Nielsen Danmark Fiskeriforening 
 Martin Jørgensen Småøerne, Skarø 
 Mogens Windeleff Småøerne, Lyø 
 Ib Jensen Dansk Familielandbrug 
 
Følgegruppe: Anne Lene Haveløkke Langeland Kommune  
 Christian Tønnesen Faaborg-Midtfyn Kommune 
 Annette Bæk Assens Kommune  
 Anne Sloth Centrovice 
 Jan Carlsson Svendborg Kommune 
 Peter Østergaard Svendborg Kommune 
 Henrik Lund  Syddansk Turisme 
 Carsten Nielsen Sydfyns Turistbureau 
 Søren Strandgaard Skov og Naturstyrelsen Fyn 
 Jørgen Friis Ærø Kommune 
 Peter Thor Andersen Øhavsmuseerne 
 
Sekretariatet: Rico Boye Jensen Sekretariatet 
 Jette Purup Sekretariatet 
 Peter Blanner Sekretariatet  
 
Afbud: Mogens Windeleff 
 



 
Dagsorden: 
 

1. Godkendelse af dagsorden. 
 

2. Orientering og drøftelse af nationalparkundersøgelsen 
Sekretariatet orienterer om status og ridser de kommende opgaver op.  
 
Det er tidligere besluttet at forlænge hele nationalparkundersøgelsen pga. en ekstra kommunal 
behandling inden den offentlige høring. Dette skete for at imødekomme mange borgeres ønske om 
en tydelig afsender på det konkrete debatoplæg. Dette blev gjort velvidende at det ville kræve en 
tilførsel af ekstra midler til selve undersøgelsesfasen. 
Sekretariatet præsenterer et forslag til, hvordan dette sikres ved primært en justering af budgettet. 
 
Der orienteres om status for erhvervsanalysen.  
 
En drøftelse af hele undersøgelsesarbejdet og herunder behovet for eventuelle justeringer.  
 

3. Behandling af indkomne ansøgninger. 
Sekretariatet og følgegruppen har som besluttet på sidste styregruppemøde udvalgt projekter for godt 
6 mio. kr. på baggrund af de fastsatte kriterier.  
 
Projekterne præsenteres med et forslag til en eventuel støtte. Som aftalt på sidste møde ligger alle 
ansøgninger til gennemsyn på kontoret. Ved henvendelse til sekretariatet kan ansøgningerne 
tilsendes elektronisk. (cirka 200 dokumenter hvis alle skal fremsendes). 
 
De udvalgte projekter skal godkendes af Nordea-fonden inden der kan gives tilsagn. 
 
Vedlagt to bilag som dels beskriver og kommenterer projekterne, og dels giver en liste over 
projekterne med forslag til støtte.  
 
Bilag: ”Indstilling ansøgninger 2010” og ”ansøgninger prioriteret” 
 
 

4. Eventuelt  


